

السيرة الذاتية

- الاسم - د. أمل كاظم سعود الزوبعي
- مكان وتاريخ الولادة - بغداد/ ١٩٧٣
- الجنسية /عراقية
- مكان العمل - كلية القانون / الجامعة المستنصرية.
- التحصيل العلمي - دكتوراه في القانون الخاص - القانون المدني - كلية الحقوق/ جامعة النهريين.
- أستاذ القانون المدني في كلية القانون _الجامعة المستنصرية بتاريخ ٦/٩/٢٠٢٠
- البريد الالكتروني amala73@uomuhtamhiyah.edu.iq

السيرة العلمية

أولاً - الشهادات العلمية

- الدكتوراه في القانون المدني بتقدير جيد جداً عالي عن الاطروحة الموسومة ب(الالتزام بالتعاون في العقود - دراسة مقارنة) ٢٠٠٧ من كلية الحقوق / جامعة النهريين
- الماجستير في القانون المدني بتقدير جيد جدا عالي عن الرسالة الموسومة (التمييز بين الالتزام بتحقيق نتيجة والالتزام ببذل عناية)١٩٩٨ من جامعة النهريين
- البكالوريوس في الحقوق من كلية الحقوق جامعة النهريين - ١٩٩٥

ثانياً – الخبرات العلمية

- التعيين على ملاك كلية المعارف الجامعة منذ عام ١٩٩٨ حتى عام ٢٠٠٥.
- التعيين على ملاك كلية القانون / الجامعة المستنصرية منذ نهاية عام ٢٠٠٥ وحتى الآن.
- محاضرة في كل من كلية القانون / جامعة الفلوجة، وكلية التراث الجامعة، وكلية دجلة الجامعة.
- مارست التدريس منذ عام ١٩٩٨ في الدراسات الأولية ودرست المواد التالية :-

١- القانون المدني (الالتزامات , العقود المسماة , الحقوق العينية)

٢- القانون التجاري

٣- المدخل لدراسة القانون

٤- تاريخ القانون

٥- قانون العمل والضمان الاجتماعي

- مارست التدريس لمادتي القانون المدني والملكية الفكرية في الدراسات العليا / القسم الخاص لمرحلي الماجستير والدكتوراه في كلية القانون – الجامعة المستنصرية.
- الإشراف على رسائل الماجستير واطارح الدكتوراه.

- المشاركة في العديد من المؤتمرات والندوات العلمية في مختلف الجامعات العراقية وفي بيت الحكمة للدراسات القانونية .

- المشاركة كعضو مناقش في العديد من مناقشات رسائل الماجستير واطارح الدكتوراه في اكثر من كلية.

ثالثاً — الكتب والبحوث المنشورة والتي حصلت على وعد بالنشر

١- كتاب الوجيز في شرح أحكام قانون حماية المستهلك رقم ١ لسنة ٢٠١٠.

٢- أتر مخاطر التطور العلمي في الإغفاء من المسؤولية المدنية.(منفرد) (منشور في مجلة الحقوق/الجامعة المستنصرية/ السنة السابعة /المجلد الخامس /العددان السابع والعشرون والثامن والعشرون . ٣٠/٦/٢٠١٦ الصفحات.(٢٩٧-٣٢٤)

٣- الحقوق المحمية على المصنفات الجماعية. (بحث منفرد) (منشور في مجلة الكوفة للعلوم القانونية والسياسية /السنة الثالثة عشر /العدد الخامس والاربعون /الجزء الاول /اذار ٢٠٢٠ م) الصفحات (١٢٨-١٧٤)

- ٤- انتهاك الحقوق المحمية على المصنفات في إطار البث الفضائي الاذاعي والتلفازي. منشور في مجلة جامعة الانبار للعلوم القانونية والسياسية -المجلد التاسع -العدد الثامن-٢٠١٩-١٢-٣٠.(بحث مشترك) (الصفحات ٢٠٩-٢٥١)
- ٥- حقوق المستنبت للأصناف الزراعية وحمايته المدنية وفق قانون تسجيل واعتماد وحماية الاصناف الزراعية العراقي رقم ١٥ لسنة ٢٠١٣. منشور في مجلة كلية القانون والعلوم السياسية/الجامعة العراقية. بالعدد السابع. ٣٠ تموز ٢٠٢٠. (بحث مشترك) (الصفحات ١٣-٥٢)
- ٦- خصوصية المسؤولية المدنية عن أثار المخاطر الطبية. (بحث منفرد) مقبول للنشر في مجلة الحقوق /الجامعة المستنصرية (بحث منفرد)
- ٧-الالتزام بضمان السلامة في العقود السياحية
- ٨- المسؤولية المدنية عن الإضرار بالتنوع الأحيائي
- ٩- مدى فاعلية قانون حماية المستهلك العراقي رقم (١) لسنة ٢٠١٠.
- ١٠ - حق المؤلف في نطاق شبكة المعلومات الدولية بين التقيد والاطلاق .
- ١١ - مجموعة من البحوث العلمية التي حصلت على وعد بالنشر.

رابعاً: المناصب الادارية التي تسنمتها

- مقرر القسم الخاص للفترة من ٢٠١٢ حتى ٢٠١٤.
- مقرر الدراسات العليا للفترة ٢٠١٥-٢٠١٧
- رئيس القسم الخاص للفترة ٢٠١٧ حتى ٢٠١٩.

Curriculum Vitae

- **Name:** Ph.D. Amal Kadhim Saoud Al-Zobaie
- **Place and date of birth:** Baghdad, 1973
- **Nationality:** Iraqi
- **Work place:** College of Law, Mustansiriya University
- **Academic Achievement:**
 - PhD in Private Law, Civil Law, College of Law, Al-Nahrain University.
 - Professor of Civil Law at the College of Law, Mustansiriya University on 9/6/2020
- **Email:** amala73@uomuhtamhiyah.edu.iq

Educational Biography

First: Educational Certificates

- PhD in Civil Law with an average of very good. Her thesis (Cooperate Obligation in Contracts - A Comparative Study, 2007), College of Law / Al-Nahrain University.
- Master degree in Civil Law with an average of very good. Her thesis (The Distinction Between the Obligation to Achieve a Result and The Obligation to Give Diligence, 1998), Al-Nahrain University.
- Bachelor Degree in Law, College of Law, Al-Nahrain University, 1995.

Second: Educational Experiences

- Employment at Al-Maarif University College (permanent staff) from 1998 until 2005.
- Employment at the College of Law, Mustansiriya University (permanent staff) since the end of 2005 until now.
- Lecturer at the College of Law, University of Fallujah, Al-Turath University, and Dijla University College.
- She has been teaching since 1998 in primary studies and has studied the following subjects:
 1. Civil law (Obligations, Contracts, Common Law)
 2. Commercial law
 3. Entrance to the study of law
 4. History of the law
 5. Labor and Social Security Law

- Teaching civil law and intellectual property subjects (Postgraduate Studies / Private Sector) for the Master and PhD classes at the College of Law, Mustansiriya University.
- Supervising Master and PhD theses.
- Participating in many conferences and scientific seminars in various Iraqi universities and in the House of Wisdom for Legal Studies.
- Participate as a discussion member in many discussions of Master and PhD theses in more than one college.

Third: Books and Published Research that Have Been Promised to be Publish

1. Al-Wajeez in explaining the provisions of Consumer Protection Law No. 1 of 2010.
2. The Impact of The Risks of Scientific Development on The Exemption from Civil Liability. Published in the Journal of Law, Mustansiriya University, seventh year, Volume five, No. twenty-seventh and twenty-eighth. 30/6/2016, Pages (297-324).
3. Protected Rights Over Collective Works. Published in Al-Kufa Journal of Legal and Political Sciences, thirteenth year, No. forty five. Volume one, March, 2020 AD. Pages (128-174).
4. Violation of Protected Rights Over Works in The Context of Radio and Television Broadcasting. Published in Anbar University Journal for Law and Legal Sciences. Volume Nine, No. 2. 12/30/2019, Pages (209-251).
5. The Rights of The Breeder of Agricultural Varieties and His Civil Protection in Accordance with The Iraqi Agricultural Varieties Registration, Accreditation and Protection Law No. 15 of 2013. Published in the Journal of College of Law and Political Science, Iraqi University. No. 7. July 30, 2020. Pages (13-52).
6. The Specialty of Civil Liability for Medical Risks. Publication in the Journal of Law, Mustansiriya University.
7. Commitment to Ensuring Safety in Tourism Contracts.
8. Civil Liability for Biodiversity Damage.
9. The Effectiveness of the Iraqi Consumer Protection Law No. (1) of 2010.
10. Copyright Within the scope of the International Information Network Between Restriction and Release.
11. A Collection of Scientific Research That Has Been Promised to be Publish.

Fourth: Administrative Positions that she held

- Secretary of Department for the period from 2012 to 2014.
- Secretary of Postgraduate studies for the period from 2015 to 2017.
- Head of Department for the period from 2017 to 2019.